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07. august 2020 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:   

 

1. Opfølgningen til ’Strategi- og Handlingsplan for Energiområdet 2008-
2015’ var planlagt at blive påbegyndt i 2012.  

a. Har Naalakkersuisut fulgt op på denne strategi- og handlingsplan 

som planlagt?  
b. Hvor langt er Naalakkersuisut kommet i dette arbejde?  

 
2. Hvor langt er arbejdsgruppen, nedsat i henhold til pkt. FM19/51, 

kommet i sit arbejde? 

a. Hvornår forventer arbejdsgruppen at kunne fremlægge sine 
anbefalinger?  

 
3. Arbejder Naalakkersuisut med at fastsætte nationale klimamål? 

  

4. Hvilke initiativer er iværksat med henblik på reduktion i 
drivgasudledning?  

a. Er der gennemført en belysning af disse initiativer og 

omkostningerne ved en implementering af disse? 

 

5. Er der udarbejdet en tids- og handlingsplan for oprettelse af 
energikonsulenter? 

  
6. Hvilke eventuelle målrettede initiativer har Naalakkersuisut planlagt at 

fremsætte på skatte- og afgiftsområdet, der kan give økonomiske 
incitamenter til en ændret adfærd, der kan have positive konsekvenser 
for klimaet?  

 

(Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Formentlig er der sket en hel del siden strategi- og handlingsplanen 2007 og redegørelsen fra 

2009 blev udfærdiget. Jeg kan kun være enige med koalitionens mål, om at det aldrig har været 

så vigtig med god planlægning på alle områder, da klimaforandringerne i meget hastig tempo 

påvirker kulturen, erhvervsgrundlaget, bygge- og anlægssektoren samt de trafikale forhold.  

 

Jeg ser derfor frem til at høre på hvilken måde Naalakkersuisut koordinerer alle de tiltag, der er 

igangsat, og hvilke konkrete mål Naalakkersuisut arbejder på i forhold til klimatilpasningerne.     

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


